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Polgármesteri Beszámoló – 2020. szeptember 24. 

 

Az előző Polgármesteri beszámoló óta eltelt időszak munkáiból és feladataiból szeretnék néhányat kiemelni az 
Önök tájékoztatására. 

A Népjóléti Irodán szociális ügyekben 595 alkalommal született döntés. Ebből 315 települési esetenkénti 
támogatást hagyott jóvá az Iroda. Településképi adósságkezelési támogatást 4 alkalommal, településképi 
lakásfenntartási támogatást 29 alkalommal folyósított az iroda. Köztemetésre 26 települési gyógyászati 
támogatás folyósítására 25 alkalommal került sor. Települési rendkívüli gyermekvédelmi támogatást 56. 
folyósított az iroda.  
 
A Hatósági Irodán 39 alkalommal került sor működési engedély kiadására, illetve kereskedelmi tevékenység 
bejelentésének tudomásulvételére. Működési engedély visszaadásával kapcsolatban 28 esetben intézkedett az 
Iroda. Munkatársaim 277 hagyatéki és 43 birtokvédelmi eljárást folytattak le. Közterület-használati 
engedélyt 103 alkalommal adtak ki. 

Az Anyakönyvi és Ügyfélszolgálati Iroda Anyakönyvi Csoportja 804 születésről, 717 halálesetről és 265 
házasságkötésről számolt be.  

Az Adóigazgatási Irodán munkatársaim gépjárműadóval kapcsolatban 1035, építményadóra 
vonatkozóan 394 határozatot hoztak, valamint 102 alkalommal adtak ki adó- és értékbizonyítványt. 
Magánszemélyek kommunális adója tárgyában 924 határozatot postáztak. Végrehajtási eljárást 51 
esetben folytattak le a kollégák. Azonnali beszedési megbízás, illetve letiltás nem történt. Az iroda fizetési 
felszólítást 5 adózónak küldött ki. 

A Városrendezési és Főépítészi Irodán az adott időszakban összesen 43 határozat született. Lakcím-
nyilvántartási ügyben 118 alkalommal jártak el a munkatársak. Településképi véleményt 5 alkalommal adtak 
ki, míg főépítészi szakmai konzultációra 19 alkalommal került sor. 

A Hegyvidéki Rendészet összesen 1481 esetben szabott ki szabálysértési és közigazgatási bírságot az 
elmúlt időszakban. A munkatársak 232 esetben alkalmaztak kerékbilincset, amiből 102 db-ot külföldi 
rendszámú, és 130 db-ot magyar rendszámú gépkocsira helyeztek fel. 

Az Oktatási és Közművelődési Iroda ügykörében az alábbi események történtek:  
 
A kerületi óvodák június 2-tól a szokásos nevelési év rendje szerint működnek, nem volt nyári zárás az 
intézményekben. Az óvodai ellátást igénybe vevő gyermekek száma június elején jelentősen megemelkedett a 
veszélyhelyzet kezdeti időszakához képest, július végétől augusztus végéig azonban ismét csökkent az óvodák 
kihasználtsága, amely a nevelési év kezdetére visszaállt a szokásos szintre.   
Június végén nyitottak újra a kulturális intézmények, a járványügyi előírások betartásával tartották meg a 
kisebb rendezvényeket, a nagyrendezvények lemondásra kerültek. 
Forgács Alajos plébános úr és Erdő Péter bíboros tulajdonosi hozzájárulásának kézhezvételét követően 
szeptember 4-én megjelent a második világháború áldozatai emlékére a szoborpályázati kiírás. 
Polgármesteri levélben köszöntöttük Dr. Freund Tamást, a Hegyvidék Díszpolgárát a Magyar Tudományos 
Akadémia elnöki tisztségére történő megválasztása alkalmából.  
 
Az alábbi programok kerültek lemondásra a járványhelyzet okán: 

1. Óvodai tematikus programok  
2. a Hegyvidéki Nemzetközi Művésztelep 
3. Budai Oktatási Napok 
4. Nárciszültetés  
5. Az aradi testvérvárosi programok: 

• a táncosok és népzenészek fellépése az Aradi Kulturális Napokon,  
• Jávor Pál sírjának koszorúzása a Farkasréti temetőben, előadás a művészről,  
• az Aradi Állami Filharmónia koncertje a MOM Kulturális Központban. 

 
 
 
A Pénzügyi és Költségvetési Iroda beszámolója szerint a 2020.06.17.-2020.09.21. közötti időszakban az 
Önkormányzat nem rendelkezett lekötött bankbetéttel, illetve vásárolt állampapírral sem.  
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A Vagyongazdálkodási Irodán tulajdonosi hozzájárulással kapcsolatban 31 esetben intézkedtünk, a 
Földhivatalhoz jelzálogjog törlési kérelmet 6 esetben küldtünk. Lakás- és helyiségbérleti szerződést, 
megállapodást 35 alkalommal kötöttünk, illetve módosítottunk (ebből 1 vészhelyzettel kapcsolatos 90 napos 
időtartamú). Adásvételi szerződést és telekszabályozási megállapodást 10 alkalommal kötöttünk. 
 
 
A Városfejlesztési Iroda munkatársai 930 db parkolási engedélyt adtak ki, és 16 db engedélyt vontak be. 
A kerületben 31 helyszínre adtunk ki közútkezelői hozzájárulást.  
 
Közbeszerzési eljárások: 

• „„Orvosi rendelők felújítása” – az eljárás befejeződött. Szerződéskötés napja: 07.06. 
• „Ingatlankarbantartás, hibaelhárítás és felújítás” – az eljárás befejeződött. Szerződéskötés napja: 

07.06. 
• „Egyéb intézményi felújítások” – az eljárás befejeződött. Szerződéskötés napja: 08.18. 
• „Keretmegállapodás keretében mélyépítési, tájépítési, kertészeti, környezetrendezési munkák 

megrendelése” – az eljárás befejeződött. Szerződéskötés napja: 09.03.  
• „Földgáz-energia ellátás 2020-2022. évekre” – az eljárás befejeződött. A szerződéskötés folyamatban 

van.  
• „Eötvös út 48-50. Fogadóközpont kialakítás VIII. ütem” - 2020/1. konzultációs eljárás, magasépítési 

kivitelezési munkák megrendelése – az eljárás folyamatban van. A beérkezett ajánlatok bírálata 
megtörtént. A döntés meghozatala az eredményessé nyilvánításról folyamatban van. 

• „Hild-villa felújítása” - 2019/10. konzultációs eljárás, magasépítési kivitelezési munkák megrendelése – 
az eljárás folyamatban van. A beérkezett ajánlatok bírálata megtörtént. A döntés meghozatala az 
eredményessé nyilvánításról folyamatban van. 

• „Libegő vonalas létesítmény kivitelezése” – az eljárás folyamatban van. A beérkezett ajánlatok bírálata 
folyamatban van. 

 
A játszóterek folyamatos fertőtlenítése a közterületeken és az intézményekben heti egy alkalommal történik. 
 
Folyamatban vannak a Szilágyi Erzsébet fasor 18. szám alatti Gyermekrendelő felújításának kivitelezési 
munkái. 
Folyamatban van az Alkotás u. 21. szám alatti lakóépület felújítása, jelenleg az alapszerelési valamint 
kőművesmunkák zajlanak. 
Az intézmények karbantartásával kapcsolatos feladatok elvégzése abban az ütemben folytatódott, mint a 
járványügyi veszélyhelyzetet megelőzően. A helyszíni szemlék elengedhetetlenek a munkák egyeztetése és 
ellenőrzése miatt. A bölcsődék és óvodák nyári folyamatos nyitvatartása folyamán megtörtént a szükséges 
hibaelhárítási munkák végzése, ezzel biztosítva a zavartalan üzemelést. 
Az 50 albetétnél kisebb társasházakból a veszélyhelyzet miatt 22 társasház adott be határidő módosítási 
kérelmet. A szerződés-módosításokat elkészítettük. 
A 2017., 2018. és 2019. évi társasházi pályázatokon nyertes társasházak közös képviselői által beadott 
elszámolások ellenőrzése folyamatosan történik, a támogatások ezután kerülnek kifizetésre. 
 
A Zöld iroda elmúlt időszakot érintő munkáiból az alábbiakat emelem ki: 

1. Csillagvizsgáló út, 9119/3 hrsz (MTA ingatlan) – engedély nélküli fakivágási ügy: 
a Hatósági Iroda közigazgatási bírságot szabott ki, melyet be is fizettek, jelenleg a Zöld Irodán van 
folyamatban fapótlási kötelezettség előírásával kapcsolatos eljárás.  

2. Normafa út 26. és 28. - engedély nélküli fakivágási ügy: 
a Hatósági Iroda közigazgatási bírságot szabott ki, melyet be is fizettek, jelenleg a Zöld Irodán van 
folyamatban fapótlási kötelezettség előírásával kapcsolatos eljárás  

3. Helyi partnerségi találkozó lebonyolítása  
• Szeptember 2-án egyeztetés zajlott a Zöld Környezet és Egészség (Health & Greenspace) 

pályázati program keretében; kórházigazgatók, szakorvosok, zöldfelület-tervező szakemberek, 
pszichológusok stb. részvételével. A közös gondolkodást, tervezést elindító értekezlet célja, 
hogy milyen, a zöldterületeket érintő programjaikat tudjuk összekapcsolni és továbbfejleszteni, 
kiemelten egészségügyi szempontok mentén, illetve az egészségmegőrzés szempontjai miként 
jelenhetnek meg a zöldfelületek tervezése során. 

• Szintén a program keretében, szeptember 9-10-én az önkormányzatunk szervezésében 
nemzetközi online konferenciára került sor neves hazai és külföldi előadók részvételével, akik a 
zöld környezet mentális és fizikai egészségre gyakorolt hatását járták körbe.  
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Pályázati referensünk tájékoztatása szerint az önkormányzat átruházott hatáskörben egy pályázatot adott be: 
 
Az Önkormányzati feladatellátást szolgáló fejlesztések támogatására irányuló, a Belügyminisztérium által kiírt 
pályázati felhívás keretében, belterületi utak felújítására 2019.július elején, 60 millió Ft támogatási igénnyel 
pályázatot adtunk be, amelynek tárgya a Méra utca felújítása. A 134,2 millió Ft-os összköltségű fejlesztés 
tekintetében az igényelhető maximális támogatási összeget, 60 millió Ft-ot igényeltünk. A miniszteri döntés 
határideje: 2020.10.16. A felújításra – a támogatás elnyerése esetén – 2021-ben kerülhet sor. 
 
A Fenntartási csoport tájékoztatója: 

A járványhelyzethez kapcsolódóan a Fenntartási csoport plusz feladatot lát el: 

• a megrendelt kézfertőtlenítők, felületfertőtlenítők átvétele (költség: 106.000 Ft/hó) 
• fertőtlenítőszerek külsős irodákba való kiszállítása 
• közös helységek (pl kilincsek) fokozottabb fertőtlenítése 
• további védőfelszerelések, fertőtlenítőszerek beszerzése, biztonságos tárolása 
• kollégák részére fejenként 3 db mosható maszk biztosítása 
• állványos automata fertőtlenítő adagolók beszerzése, minden emeletre való kihelyezése 
• Hivatal épületébe belépő hőmérséklet méréséhez szükséges tárgyi feltételek biztosítása 
• testhőmérséklet – érzékelő beléptetőrendszerek felkutatása, ajánlatok összesítése és megrendelése 
• a járványügyi helyzettel kapcsolatos számlák, költségek külön nyilvántartása, a PKI-val való 

kapcsolattartás 
• a hivatali munkatársak otthoni munkavégzéséhez használt telefonjainál felmerült hibák elhárítása 
• kollégák mobiltelefonjainál hibaelhárítás, új készülékek kiadása 
• műszaki feladatok összegzése: 

- 28 db asztali telefonkészülék javítása, hibaelhárítása 
- 32 db műszaki eszköz beszerzése 
- 2 db mobiltelefon előfizetés módosítás, 1db adatopció módosítás 
- 2 db új szerződés megkötése 
- 1 db szerződés felmondása 
- 14 esetben adatforgalmi előfizetés és eszköz biztosítása 
- 9 esetben gépkarbantartás megrendelése 

 
• fuvarigények napi szintű koordinálása 
• balatonkenesei üdülő fokozott fertőtlenítés mellett fogadott vendégeket, a gondnokkal való személyes 

kapcsolat minimalizálásával 

 

Közbiztonsági referensre vonatkozó feladatok: 

• a járványügyi adatok összevetése, rögzítése, összesítése (az elrendelt járványügyi megfigyelésekről 
Budapest Főváros Kormányhivatala XI. Kerületi Hivatala Népegészségügyi Osztályától, valamint a XII. 
kerületi Rendőrkapitányságtól érkeznek az adatok. Ezek feldolgozása után tájékoztatjuk a XII. kerületi 
Kormányhivatalt, a helyi védelmi bizottságot, a sajtókapcsolati munkatársat, a jegyzőt) 

• a házi karanténra kötelezett személyekkel való telefonos kapcsolatfelvétel 
• a hatósági házi karanténintézkedés alá vont személyeknek – jelzésük esetén – segítségnyújtás. (3 fő 

kérte, majd ebből 2 fő később jelezte, hogy nem igényli a közreműködésünket. Egy fő az ún. piros lap 
nyomtatásához és kifüggesztéséhez kért segítséget.) 

• a XII. kerületi Kormányhivatalnak, az ellátottak számáról heti jelentés készítése 
• a szomszédos kerületek közbiztonsági referenseivel napi szintű közreműködés 
• a Települési polgári védelmi szervezet létszámadatai egységekre bontva történő kigyűjtése, majd a 

Katasztrófavédelmi kirendeltséghez való továbbítása 
• napi egyeztetés az egészségügyi referenssel 

 
 
Egyéb fontosabb hírek a kerülettel kapcsolatban: 
 
 
Mexikó budapesti képviselete és a Hegyvidéki Önkormányzat együttműködésének első lépéseként David 
Nájera nagykövettel közösen ültetettünk fát a János-hegyen. 
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A Budakeszi út felújítása érdekében összehangolt cselekvésről döntött Budakeszi, a II. kerület és a XII. 
kerület polgármestere. A II. kerületi Városházán tartott szeptember 9-i egyeztetésen egyetértettek abban, hogy 
közös érdek az agglomerációs közlekedés megoldása, melynek része, hogy mielőbb elindulhasson a 
Budakeszi út teljes felújítása, szakaszos buszsáv létesítésével. Az együttműködéshez csatlakozott a Fővárosi 
Vízművek vezetése is annak érdekében, hogy az út felújításával egyidőben az itt húzódó főnyomócsövek 
cseréje is megvalósulhasson. 
 
A nyár végén többen is bejelentést tettek az önkormányzatnál amiatt, mert a Normafa környékén zenés 
bulik dübörgő zaja tette lehetetlenné az éjszakai pihenést. A bejelentők egy része a Normafa Síháznál 
tartott programokra gyanakodott, ám az ellenőrzések során kiderült: a zaj nem innen, hanem a tündér-hegyi 
kőfejtőnél szervezett, illegális partikról származik. A Normafa Park igazgatója hangsúlyozta: ahogy eddig, a 
jövőben sem fogják engedélyezni a hangos éjszakai rendezvényeket. 
 
Földes Tamás, a Budapesti Operett Színház színművésze kapta a Kaszás Attila-díjat a közönség 
szavazatai alapján. A díjazott nevét Fekete Péter kultúráért felelős államtitkár jelentette be a kaposvári Csiky 
Gergely Színházban tartott pénteki Országos Színházi Évadnyitón. 
 
Új helyszínen - a Libegő felső állomásától a kilátóig vezető, szabadtéri lépcsőn- rendeztük meg a Hegyvidék 
egyik legnagyobb sporteseményét, a Fuss a csúcsra! elnevezésű rendezvényt. A verseny ugyan kikerült a 
kilátó lépcsőházából a szabad levegőre, azonban ez nem szegte a kedvét a sportbarátoknak, akik az idén is 
nagyszámban, és még jobb hangulatban teljesítették a minden eddiginél nehezebb feladatot. 
 
A Hegyvidéki Önkormányzat 2020. szeptember 10-én megtartotta a Hollósy Simon utcai játszótér 
fejlesztése kapcsán tervezett újabb lakossági fórumot. A fórum résztvevői számos hasznos javaslatot 
fogalmaztak meg. A tervezés a javaslatok értékelésével, illetve a terv módosításával folytatódik. A játszótér 
fejlesztése a fővárosi TÉR-KÖZ pályázat keretében valósulhat meg. A tervezést több körös kérdőíves 
megkérdezés előzte meg, majd három lakossági fórum követte. 
 
A koronavírus járvány miatt idén ősszel elmaradnak a hagyományos hegyvidéki programok, így a 
Gesztenyenap, az Egészségnap és az Autómentes Nap. Mivel a járvány az időseket veszélyezteti a leginkább, 
ezért elmarad az idősek napi rendezvény és a nyugdíjas klubok is zárva maradnak. 
 
Idén a rendkívüli járványügyi helyzet miatt az Fővárosi Közterület-fenntartó Zrt. elhalasztotta több kerületben is 
a szokásos, tervezett éves lomtalanítást. Ez érintette a kerületünket is, mivel nálunk eredetileg tavaszra volt 
ütemezve a munka. Kértük, hogy az elmaradt lomtalanítást az FKF Zrt. az őszi időszakban pótolja itt a 
kerületben, azonban a cég a korábbi gyakorlattól eltérő gyűjtőpontos megoldást tudta csak felajánlani a más 
kerületekben eredetileg őszre tervezett lomtalanítási munkái miatt. Ennek értelmében a kerületünkben 
lakóknak egy meghatározott gyűjtőpontra kell elvinniük a háztartásukban felgyülemlett lomot október 2-től 8-ig.   
Sikerült elérnünk, hogy ne csak Pesten, hanem itt, a kerületben is legyen egy lomhulladékot felvevő gyűjtőpont, 
azonban tisztában vagyunk azzal, hogy sajnos sokaknak ez sem jelent megoldást, hiszen nem tudják 
megoldani a háztartási lomhulladék elszállítását.  
A Hegyvidéki Önkormányzat próbál a kerületben élő rászorulóknak segíteni, ezért a Népjóléti Iroda az 
önkormányzati tulajdonú Fáber Kft.-vel együttműködve megszervezi, hogy a leginkább rászorulók elszállítandó 
lomhulladékát összegyűjtsük, és elvigyük az FKF Zrt. kerületben kijelölt gyűjtőpontjára. Sikerült az FKF Zrt.-nél 
is elérni, hogy egy teherautóval ők is segítsenek a lomhulladékok összegyűjtésében. 
 



 5

Tájékoztató a 2020. június 17. – 2020. szeptember 21. közötti munkákról és eseményekről 
a Normafa Park területén 

 

 

A Normafa Park Fenntartó és Üzemeltető Intézmény beszámolója: 
 
Az intézmény munkatársai folyamatosan végzik a területen a szükséges erdészeti és parkfenntartó munkákat, 
a szemetesek ürítését és a szemétszedést. A játszóterek ellenőrzése naponta megtörténik, rendszeres a 
játszótéri eszközök karbantartása, az ütéscsillapító mulcs feltöltése, szükség esetén cseréje. Folyamatos a 
területen lévő WC-k ellenőrzése és napi két alkalommal történő takarítása. A Fácános és a Sport Hotel őrzése 
0-24 órában biztosított. A munkatársak rendszeres terepbejárás során többek között ellenőrzik a turistautakat, 
hogy van-e kidőlt vagy veszélyes fa, illegális hulladéklerakás, illegális zöldhulladék-lerakás, szándékos kártétel, 
gyújtogatás. Szükség esetén elvégezik a takarítást, az útra dőlt fák eltávolítását, valamint rendszeresen 
kitisztítják az erdei utakon lévő vízelvezetőket. 
Kollégáink folyamatosan frissítik a Normafa Park honlapját, illetve kommunikálják az intézmény facebook 
oldalán az aktuális állapotot, fontos híreket. 
Igazodva a járványügyi korlátozások enyhítéséhez, június elején megszűnt a Normafa Síház melletti parkoló 
lezárása, valamint a játszóterek és a fitneszpark használatának korlátozása. 
 
További fontosabb munkák, események az adott időszakban: 
 

• Rendszeresen kitisztították az erdei utakon a vízelvezetőket. 
• Leszedték a fákra, vezetékekre és oszlopokra feldobált vizelettel töltött palackokat. 
• Folyamatosan takarították a korábban a Honvédelmi Minisztérium kezelésében lévő, Hegyhát út 

melletti cserjés területet. 
• Lekaszálták a Normafa Síház környezetében lévő ligetes területet. 
• A tűzgyújtási tilalom megszűnése után eltávolították a figyelmeztető és tiltó táblákat. 
• A gumiborítású futóút mellett lekaszálták a szegélyt és levágták a belógó ágakat. 
• A Libegőhöz vezető aszfaltos útról esőzés után eltakarították a hordalékot. 
• Lekaszálták a füvet a Tündérhegyi-kőfejtő pihenőhelyen. 
• 2 darab kidőlt fát távolítottak el a turistautakról. 
• Lekaszálták a füvet a Szaniszló-réten, az aszfaltos parkoló melletti réten, a Libegő környékén, az 

Eötvös út szélén, a Jánoshegyi út szélén, az Anna-réten, a kilátónál lévő épületek környezetében és az 
egykori Sport Hotel területén. 

• A nagy szárazság idején locsolták a Libegő felső állomásánál lévő füvesített területet. 
• Előkészültek a Mexikói Nagykövetséggel közösen ültetett fa ültetéséhez, majd az ültetés után 

megcsinálták az utómunkákat. 
• Lefestették a régi erdei padokat és asztalokat a Normafa környékén. 
• Lefestették a nyújtó berendezéseket a Székely-kapunál. 
• Eltakarították az illegális tűzrakókat. 
• Folyamatban lévő munkaként lefestették a megkopott padokat, asztalokat, hulladékgyűjtőket. 
• Levágták a belógó ágakat a Mária-kép és a Jánoshegyi megálló közötti szakaszon. 
• Kihelyezték a Normafa Házirend plakátokat. 
 

 
A Városfejlesztési Iroda beszámolója: 

 
• Az Eötvös út 48. sz. alatti Normafa Kapuja Látogatóközpontban a hibák kijavítását végzi a kivitelező, 

illetve elkezdődött a próbaüzem. 
• A „új Eötvös” út építése befejeződött. Október 10-től a 21-es busz az új Eötvös úton fog haladni a KFKI 

felé. A BKK-BKV a megfelelő utasításokat kiadja, a lakosságot az önkormányzattal közösen 
tájékoztatja. A „régi” Eötvös út felől Csillebérc/KFKI felé az autósok is az új útszakaszon tudnak 
közlekedni 

• Az Eötvös út mentén a faültetéseket elvégeztük 37 db fát ültettünk. 
• A Konkoly-Thege Miklós úti parkoló építése az ütemtervnek megfelelően halad. 
• A Konkoly-Thege Miklós út csillebérci tábor bejáratánál a buszvégállomás útépítési munkái elkészültek, 

folyamatban van a közműbekötés. 
• A Konkoly-Thege Miklós úti KFKI buszvégállomás kialakítását megrendeltük. 

 


